

MINIMÁLNÍ MZDA (MM)	22.400,-	134,40	SAZBY DPH 12 % A 21 %
----------------------------	----------	--------	-----------------------

Ø MZDA	48.967,-	→ 48.967,- / 2 = 24.483,50,-
	↑	48.967,- / 4 = 12.241,75,-
všeobecný vyměřovací základ	46.278,-	48.967,- / 10 = 4.896,7,-
přepočtový koeficient	1,0581	min. vyměřovací základ: 24.483,50

23 % DAŇOVÉ PÁSMO	roční	1.762,812,-	tj. 36xØM
	měsíční	146.901,-	tj. 3xØM

SRÁŽKY	Základ. NČ - povinný		normat. nájemné 9.430,-	Referenční částka 16.590,- ↓ 1,9x
	Základ. NČ - povinný (85 % z ref. částky)	14.102,-	energet. paušál 2.300,-	
			životní minimum 4.860,-	
	"třetiny"	NČ na vyživ. osobu	3.526,-	
"úprava na /3"	Částka, nad kterou se srazí vše - plně zabavitelný zbytek (PPZ)			31.521,-

SAZBY	ZL	ZC
ZP	9 %	4,5 %
SP	24,8 %	6,5 % + 0,6 % (NP)

ZP - výše

OBZP	13,5 % z MM	3.024,-
OSVČ - HČ	13,5 % z vyměřovacího základu, tj. příjmy-výdaje, avšak min. 13,5 % z 24.483,50,- =	3.306,-
OSVČ - VČ	nemusi platit měsíční zálohy; pak dle zisku (P-V). Max. výše není stanovena	

SP - výše

OSVČ - HČ	40 % z ØM -> 19.587,- (měs. vyměřovací základ) x 29,2 % =	5.720,- (+3.575,-)
OSVČ - VČ	5.387,- x 29,2 % (min. vyměřovací základ VČ) =	1.574,-
	! Pokud zisk nepřesáhne RČ, pak OSVČ neodvádí vůbec SP. Max. výše pro platbu SP - 2.350.416,- tj. 48xØM (STROP)	

	měsíční	roční	
SLEVY NA DANĚ	poplatník	2.570,-	30.840,-
	inval. I., II.	210,-	2.520,-
	inval. III.	420,-	5.040,-
	pr. ZTP/P	1.345,-	16.140,-
DAŇ. ZVÝHODNĚNÍ	1.dítě	1.267,-	15.204,-
	2. dítě	1.860,-	22.320,-
	3. dítě +	2.320,-	27.840,-
DAŇOVÝ BONUS	min. příjem 6x MM = 134.400,- (11.200,-/měs.)		
	max. DB	není omezeno	
	min. DB	200,-	
ROČNÍ SLEVY AJ.	manžel/ka + podmínka dítě do 3 let	24.840,- (68.000,-) / rok	
	krev	3.000,- odběr	
	hypo	150.000,- max./sml. od 2021	

ROZHODNÁ ČÁSTKA (RČ) =	117.521,-
-------------------------------	------------------

OSVČ - NP	2,7 % z 9.000,-	243,-
------------------	-----------------	-------

RD DOHLED	dítě do 2 let - 92 hodin/měsíc
------------------	--------------------------------

PAUŠÁLNÍ DAŇ = dle pásma měs. k 20. dni	I. pásmo 9.984,-
	II. pásmo 16.745,-
	III. pásmo 27.139,-

DPP do 12.000,- bez ZSP (300 hod/rok)
--

DPČ do 4.500,- bez ZSP (20 hod/týden)
--



Tuto a další pomůcky
naleznete na našem webu
www.vzdelaniprovas.cz



II. PŘEHLED DŮLEŽITÝCH ČÍSEL PRO ROK 2026

SAZBY DPH

Sazby DPH	%
Základní	21
Snížená	12

Zákonná registrace → je povinná pro fyzické a právnické osoby, jejichž obrát za kalendářní rok překročil hodnotu 2.000.000 Kč. (platí od 1.1.2025)

Plátcem se osoba povinná k dani stane od 1. 1. následujícího roku. Zároveň je nutné sledovat i druhou podmínku. A to částku obrátu 2 536 500 Kč. Pokud osoba povinná k dani překročí tento druhý limit, stává se plátcem DPH dnem následujícím po dni překročení této částky. Po překročení limitu obrátu 2 000 000 Kč se může osoba povinná k dani dobrovolně rozhodnout, že bude plátcem hned od následujícího dne po překročení obrátu. Tzn. nebude čekat do konce kalendářního roku a sledovat druhý limit 2 536 500 Kč (100 000 eur).

PAUŠÁLNÍ DAŇ

Poplatník v paušálním režimu	1. pásmo	2. pásmo	3. pásmo
Paušál 2026	9 984,-	16 745,-	27 139,-
	Měsíční platba: 9 984 Kč , kterou tvoří:	Měsíční platba: 16 745 Kč , kterou tvoří:	Měsíční platba: 27 139 Kč , kterou tvoří:
	daň z příjmů ve výši 100 Kč sociální pojištění ve výši 6 578 Kč zdravotní pojištění 3 306 Kč	daň z příjmů ve výši 4 963 Kč sociální pojištění ve výši 8 191 Kč zdravotní pojištění 3 591 Kč	daň z příjmů ve výši 9 320 Kč sociální pojištění ve výši 12 527 Kč zdravotní pojištění 5 292 Kč

Příjmy/výdajový paušál	80 %	60 %	40 %
do 1 mil. Kč	1. pásmo	1. pásmo	1. pásmo
do 1,5 mil. Kč	1. pásmo	1. pásmo	2. pásmo
do 2 mil. Kč	1. pásmo	2. pásmo	3. pásmo

VÝDAJOVÉ PAUŠÁLY

Druh příjmu	Uplatnitelné maximum	% z příjmů
Zemědělská výroba, lesní a vodní hospodářství, řemeslné živnostenské podnikání	1 600 000 Kč	80 %
Ostatní živnostenské podnikání	1 200 000 Kč	60 %
Jiné příjmy ze samostatné činnosti (až na výjimky)	800 000 Kč	40 %
Nájem majetku zařazeného v obchodním majetku, nájem dle § 9 odst. 1 ZDP	600 000 Kč	30 %

ZÁLOHY NA DAŇ Z PŘÍJMŮ

Poslední známá daňová povinnost	záloha
Více než 30 000 Kč, max 150 000 Kč	40 % pololetně
Více než 150 000 Kč	25 % čtvrtletně

REDUKČNÍ HRANICE PRO NÁHRADU MZDY PŘI DPN

I. redukční hranice (redukce 90%)	(0,175 x 1 633 Kč)	285,80 Kč
II. redukční hranice (redukce 60%)	(0,175 x 2 449 Kč)	428,60 Kč
III. redukční hranice (redukce 30%)	(0,175 x 4 897 Kč)	857 Kč

SAZBY TUZEMSKÉHO STRAVNÉHO

Trvání pracovní cesty	5 - 12 hod	155 - 184 Kč
Trvání pracovní cesty	12 - 18 hod	235 - 283 Kč
Trvání pracovní cesty	nad 18 hod	369 - 441 Kč

CESTOVNÍ NÁHRADY

Sazba základní náhrady za 1 km jízdy	2026
Jednostopá vozidla a tříkolky	1,60 Kč
Osobní silniční motorová vozidla	5,90 Kč

PRÁCE NA DÁLKU

Paušální náhrada nákladů	
Za každou započatou hodinu	4,70 Kč

